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 Advent a my 
 
Mgr. Pavla 
Golasowská, 
vedoucí poradny Elpis 
 
Čas adventu je časem 
zklidnění a také časem 
čekání na Vánoce. U 
nás křesťanů je to čas, 
kdy nečekáme něco, 
ale někoho a ten někdo 
je Boží Syn. Při tom 
čekání na jeho 
narození máme pocit, že toho v té době musíme 
co nejvíce stihnout, rozumějme oběhat co 
nejvíce obchodů, zjistit, kde je co ve slevě, 
vygruntovat celý dům od sklepa až po půdu, 
napéct 20 druhů cukroví a pak už konečně se 
může ten Ježíšek narodit. Při těch starostech a 
shánění se nám jaksi vytrácí pravý smysl Vánoc.  
Nedávno jsem zažila zkušenost, kdy za mnou 
přišel jeden člověk a říkal: „Víte, my jsme se 
s manželkou rozhodli, že si letos nic nebudeme 
nadělovat, ale chceme dát dárek nějakému 
konkrétnímu dítěti. Dárek, který mu udělá radost 
a který mu nemohou rodiče koupit, protože jsou 
chudí.“ Ten pán sám zažil zkušenost ze svého 
dětství, kdy si přál hračku, ale vždycky dostal 
něco praktického jako boty nebo oblečení, 
protože rodiče na hračky neměli a považovali je 
za zbytečnost. Možná také my v našich životech 
a v našich vztazích považujeme mnoho věcí za 
zbytečnost a proto je druhým nedáváme, 
dokonce na nich velmi šetříme a nemusí to být 
dary, které se dají koupit. Dary, které mají 
nekonečnou lidskou hodnotu, jsou nám dostupné 
a nemusíme mít zlatou kartu nebo konto ve 
Švýcarsku. Je to úsměv, čas pro druhé, 
povzbuzení, ocenění, dobré slovo.  
Mějme proto na mysli, že čas vánoční přijde tak 
jako tak, bez ohledu na čistotu našeho obydlí a 
plný stůl a je jen na nás, jak jej využijeme.  
Na závěr bych chtěla citovat přání z jedné 
vánoční pohlednice a popřát vám klidný zbytek 
adventu a moudrost při obdarování druhých. 
Když se ráno probudíš s touhou milovat 
Boha a s ním i lidi – v ten den jsou Vánoce. 
Když se v kostele, doma, ve škole, na 
pracovišti zamýšlíš nad tím, jak se chováš 
k jiným lidem – tehdy jsou Vánoce. 

Když se setkáš s člověkem, kterému je třeba 
pomoci a ty to uděláš – tehdy jsou Vánoce. 
Když jsi ochotný darovat se Bohu, který trpí 
v chudých, opuštěných a nemocných 
lidech…… 

….. jásej  radostí, neboť tehdy prožíváš Vánoce. 

Pavla Golasowská 

(pokud byste chtěli někoho obdarovat, můžete se 

v kostele účastnit naší tradiční farní akce Vánoční 

strom) 

 

 
A bojujeme dál…. 
 
Ing. Michael Trojka 
člen Rady města Třince 
 
Povolební vyjednávání 
jsou v plném proudu a 
KDU-ČSL je opět 
nenáviděnou stranou, 
tou, která jen politikaří, 
kterou zajímají jen 
posty a koryta…. 
Ale je tomu opravdu 
tak? První a základní otázka po volbách byla, 
zůstat v opozici či ne? Být stranou státotvornou 
či ne? Nešli jsme přece do voleb, abychom jsme 
se alibisticky stáhli do opozičních lavic. Chodíme 
mezi lidi a ptáme se na jejich názor, v drtivé 
většině názorů dostaneme odpovědi, je třeba 
přijmout odpovědnost a poprat se s novou 
situací. Otázkou pouze je to, zda musíme do 
vlády za každou cenu a na toto jsme již odpověď 
našli, určitě nepůjdeme do vlády za všech 
podmínek. Jsme si vědomi, jaký jsme dosáhli 
volební výsledek, spousta lidí nás peskuje za to, 
že se svými 6,7% nemáme na nic právo. 
Opravdu? Volilo nás více než 330 tisíc lidí, je to 
málo? Naopak nabízíme stabilitu tradiční strany 
s téměř 31 tisíci členy, vyvážený program a 
kvalitní kandidáty na všechny nabízené posty. 
Proč požadovat ministerstvo zemědělství? 
Základní odpověď je, že KDU-ČSL je hodnotově 
založená strana a to především na hodnotách 
rodiny, ale taky vztahu k půdě, jako 
nejvzácnějšímu statku, který naše republika má. 
Jsme taky označování jako strana venkova či 
věřících lidí, ale toto vše tvoří nerozlučitelný 
komplet, který nejde dělit. Mne osobně velmi 
zaujala hysterie kolem našeho požadavku 
ministerstva zemědělství a začal jsem sledovat 



 

 

souvislosti. S ministerstvem zemědělství je 
spojen především Pozemkový fond ČR a státní 
podnik Lesy ČR. A tady je právě kámen úrazu, 
kdy si sociální demokraté prostřednictvím 
různých lobistických skupin uvědomili, jak je 
právě tento rezort pro ně důležitý. Pro 
nezasvěcené rád připomenu, že právě Lesy ČR 
byly největším tunelem, kde tekly miliardy do 
daňových rájů a je vidět, že pro mnohé skupiny 
tento zdroj pořád hodně aktuální. A jak tento 
rezort zvládneme my? Máme příslušné 
odborníky a taky máme tu výhodu, že nejsme 
prorostlí politickými kmotry, jako jiné partaje. Tři 
roky mimo parlament byla pro nás ozdravná 
kůra, která nám rozhodně prospěla. Dnes se ale 
nejedná jen o parlamentní politiku, ale kvapem 
se nám blíží komunální volby a ty jsou rozhodně 
naším cílem v roce 2014. 
 

 
Co dělám v KDU-ČSL? 
 
Mgr. Petra Kvačková, 
členka komise dopravy Rady města Třince 
 
Jmenuji se Petra Kwaczková. Narodila jsem se 
v Třinci, kde rovněž bydlím s manželem, dcerou 
a synem. Mám jednu sestru. 
Vystudovala jsem SPgŠ v Přerově – obor 
vychovatelství, poté 2-leté nádstavbové studium 
Sociální a výchovná práce. Dálkově jsem 
vystudovala Učitelství sociálních a zdravotních 
předmětů pro SOŠ v Olomouci a později jsem si 
rozšířila kvalifikaci studiem Speciální 
pedagogiky, taktéž v Olomouci.  
Od roku 1996 jsem pracovala jako učitelka na 1. 
stupni v Hrádku, Polici nad Metují, také jako 
vychovatelka v DDM v Jablunkově a 
v současnosti pracuji na SŠ, ZŠ a MŠ v Třinci 
jako speciální pedagog. 
Do místní organizace KDU-ČSL jsem vstoupila 
před rokem. Ale než se tak stalo, byla jsem 
pozvaná na zasedání zastupitelstva města 
Třinec, a to rozhodlo.  
Už dlouho předtím jsem cítila potřebu něco dělat 
a ne jen nadávat na politiku a lidi v ní 
angažované. Od televize v obýváku to politické 
dění vypadá jinak, než jaké ve skutečnosti je.  
Myslím si, že nejen slovy člověk živ je, ale také 
svými skutky. 
 

 
Kontakty: 
 
Mgr. Bc. Pavla Golasowská, DiS. : 
p.golasowska@centrum.cz 
Ing. Michael Trojka: 
Michael.Trojka@seznam.cz 

 

 
 

 
Požehnaný čas vánoční Vám i Vašim rodinám  
přejí členové redakce Zpravodaje Michael a Pavla 
                                                                         
 

 
 
KDU-ČSL delegovala své členy a příznivce do 
těchto komisí Rady města Třince a výborů 
Zastupitelstva města Třince 
 
Komise Rady města Třince 
 
Finanční komise: Ing. Robert Golasowski 
Bytová komise: Mgr. Bc.Pavla 
Golasowská,DiS., předsedkyně komise 
Majetkoprávní komise: Ing. Robert Golasowski 
Komise dopravy: Mgr. Petra Kwaczková 
Komise životního prostředí: 
Ing. Michael Trojka, předseda komise 
Komise pro kulturu a sport: 
Ing. Jana Golasowská 
Komise pro výchovu a vzdělávání: 
Bc. Barbora Zawiszová 
Sociálně zdravotní komise: 
Marcela Kuchařová 
Komise sociálně právní ochrany dětí: 
Mgr. Bc. Pavla Golasowská, DiS. 
Komise pro činnost Městské policie: 
Jiří Kuchař 
 
Výbory Zastupitelstva města Třince 
 
Výbor pro národnostní menšiny: 
Ing. Terézia Trojková 
Ing. Wieslaw Wania 
Kontrolní výbor: Mgr. Jan Bocek 
Výbor pro strategický rozvoj města: 
Ing. Michael Trojka 

mailto:p.golasowska@centrum.cz
mailto:Michael.Trojka@seznam.cz
http://www.google.cz/imgres?safe=off&biw=1152&bih=667&tbm=isch&tbnid=ODxHaZajIjLKxM:&imgrefurl=http://www.ostasov.eu/tradice-a-remesla/vanoce-advent/&docid=440eU83ptJ6FqM&imgurl=http://files.ostasov.eu/200000937-f384f00569/v%25C3%25A1noce.jpg&w=211&h=200&ei=d4CgUui-AeWL7AbXnoCgAg&zoom=1&iact=hc&vpx=561&vpy=345&dur=813&hovh=160&hovw=168&tx=106&ty=111&page=1&tbnh=133&tbnw=141&start=0&ndsp=23&ved=1t:429,r:15,s:0,i:127

